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Betreft : vraag over brochure Verduurzaming Pilot Marken en commissie Ruimtelijke Kwaliteit  

Naar aanleiding van een vraag van mevrouw Gras-Hogerwerf in de raadsvergadering van 14 november 
2024. Zoals toegezegd is navraag gedaan bij de voorzitter van de Commissie Ruimtelijke Kwaliteit 
Waterland of de brochure Verduurzaming Pilot Marken bekend is bij de commissie. Het blijkt dat de 
Eilandraad het stuk niet heeft aangeboden aan de commissie. Na de laatste vergadering berichtte de 
voorzitter: ‘De commissie was niet op de hoogte van deze brochure en heeft hiervan kennisgenomen. De 
commissie acht de verduurzaming van erfgoed een belangrijk onderwerp.’ 
 
Eerder vond een overleg plaats met de heren Klaver en Molenaar van de werkgroep over verduurzaming 
van (monumentale) panden, Nota uiterlijk van Bouwwerken Waterland en de vergunningsplicht op 
Marken. In het gesprek werd duidelijk dat er voldoende aanleiding was om kennis en inzicht van de 
verduurzamingsopgave verder in te vullen. 
 
Naar aanleiding van dit gesprek vond een bijeenkomst plaats met de werkgroep verduurzaming, 
vertegenwoordigers van de Eilandraad en drie specialisten van de Rijksdienst Cultureel Erfgoed (RCE) 
plaats. Er is uitgebreid gesproken over verduurzaming binnen de bestaande regelgeving en de 
mogelijkheden en uitdagingen van de typologische bebouwing in Marken in het bijzonder. Naderhand 
heeft de RCE ook informatie gedeeld met de Eilandraad en de werkgroep verduurzaming monumenten. 
Het overleg werd positief ervaren en de informatie naar tevredenheid ontvangen. 
 
Voor de in de brochure genoemde verduurzaming van het cultureel erfgoed, op basis van innovatie 
regelgeving, is binnen het bestaande beleid geen ruimte. Wel is de verruiming van het 
zonnepanelenbeleid inmiddels vast gesteld en komen de eerste zonnepanelen-aanvragen binnen. 


